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La construcció de l’escola de pri-
mera ensenyança de Canillo i les
ampliacions del centre Germans
Riba a Ordino i del col·legi de pri-
mària d’Encamp. Aquestes són
les tres prioritats del ministeri
d’Educació amb vista al pressu-
post que ja s’està elaborant per a
l’exercici del 2011. La ministra
Susanna Vela considera que
qualsevol decisió sobre altres in-
fraestructures, com ara les previs-
tes a Sant Julià o Escaldes, han de
quedar en espera dels nous estu-
dis que s’han de fer sobre l’evolu-
ció de les necessitats escolars del
país tenint en compte la conjun-
tura arran de la crisi econòmica.

La màxima responsable d’Edu-
cació valora de manera positiva
poder disposar ja dels terrenys
per a l’escola a Canillo, tot recor-
dant que aquesta instal·lació és,
ara per ara, la més urgent. “Per a
l’any vinent, és prioritària”, afirma
Vela, que justifica aquesta posició
indicant que “és l’únic lloc on en-
cara hi ha prefabricats i això no és
acceptable”. A aquesta situació hi
afegeix la inundació patida a l’ac-
tual centre de primària després
del desbordament del riu Mon-
taup.

De fet, la ministra es mostra
encantada amb la parcel·la final
–al costat del càmping Pla– cedi-
da pel comú. “És un terreny molt
maco i cèntric, com demanàvem,
perquè els pares ho tinguin fàcil
per portar els nens, i sense riscos
naturals”, destaca. Fins i tot, asse-
gura, creu que “hem guanyat” en
relació amb la idea inicial de Se-
lla, que “estava massa allunyat
del poble”. Amb els terrenys ja
disponibles, el proper pressupost
comptarà amb una partida per al
futur centre, que hauria d’estar
enllestit de cara al curs 2014-
2015. “Poden passar tres o quatre
anys, però més enllà d’aquest ter-
mini no es pot anar”, assegura la
ministra, que xifra “entre tretze i
quinze milions” el cost del pro-
jecte tenint en compte “les parti-
cularitats del terreny i els incon-
venients que es puguin trobar”. 

PREVISIÓ PER A ENCAMP I ORDINO

Els comptes que presentarà el
ministeri per al 2011 també in-
clouran partides per a les amplia-
cions dels centres de secundària

d’Ordino i del de primària a En-
camp. En el primer cas, Vela en-
tén que “és necessari” perquè
“tant la de primera ensenyança
francesa com l’andorrana han
crescut molt”. El pla passa per
aprofitar els terrenys del costat,
que ja són del Govern, i per tant
“no hi ha d’haver cap problema”.
A les instal·lacions d’Encamp, tot
i el projecte futur d’un nou edifi-
ci, es vol aprofitar l’actual per ubi-
car “de forma permanent” la cui-
na centralitzada, que aquesta
tardor estarà provisionalment als
prefabricats d’Ordino.

El ministeri es troba ara en es-
pera dels estudis de futur per de-
finir noves actuacions, com les de
Sant Julià o Santa Coloma –on di-
verses classes es traslladaran a la
tardor a la capital per manca d’es-
pai–. “La planificació que teníem
es va fer amb dades econòmi-
ques, de població, de creixement,
que ara han canviat i no són vàli-
des”, explica la ministra, que con-
sidera necessari saber on anem
“a cinc o deu anys vista”.
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EL MINISTERI PLANIFICA LES INVERSIONS PER A L’ANY VINENT

Tres prioritats d’Educació per al 2011
Susanna Vela considera urgent iniciar la nova escola de primària a Canillo, que costaria entre 13 i 15
milionsSTambé veu necessari ampliar el col·legi Germans Riba, a Ordino, i el centre de primària d’Encamp
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CANILLO

EL NOU CENTRE ES VOL
ENLLESTIR EL 2014-2015

Un cop aconseguits els terrenys,

al costat del càmping Pla, el Go-

vern encetarà amb el proper pres-

supost els tràmits per a la cons-

trucció del nou centre de primària

canillenc, que s’espera que costi

entre 13 i 15 milions i estigui en-

llestit per al curs 2014-2015.

1
ORDINO

Des del ministeri s’ha detectat

que és necessari ampliar el col·le-

gi Germans Riba d’Ordino, ja que

“tant l’escola primària francesa

com l’andorrana han crescut

molt”. La planificació passa per

aprofitar els terrenys adjacents,

que ja són del Govern.

NECESSITAT DE MÉS
ESPAI AL GERMANS RIBA

2

ENCAMP

UBICACIÓ DEFINITVA DE
LA CUINA CENTRALITZADA

L’actual escola de primera ense-

nyança s’ampliarà. Primer es vol

aconseguir més espai fins que el

futur centre es pugui tirar enda-

vant. A més, serà allà on s’instal·li

de forma definitiva la cuina centra-

litzada, ara provisionalment als

prefabricats d’Ordino.

3
ALTRES PROJECTES

El ministeri posposa qualsevol de-

cisió sobre altres projectes en es-

pera de fer un nou estudi sobre

les necessitats futures en educa-

ció. Es considera que la crisi eco-

nòmica fa que les dades de què

es disposava hagin pogut canviar i

no siguin ara vàlides.

ACTUALITZAR LES DADES
ABANS DE DECIDIR
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Tot i els danys patits pel desbor-

dament del Montaup, l’escola

de primària de Canillo estarà a

punt per al nou curs. “Per sort,

tot són tasques de neteja. No

s’han fet malbé les cuines i no-

més ha calgut reparar els vi-

dres. Al setembre estarà perfec-

tament”, indica Susanna Vela.

La ministra entén que, després

dels fets, “els pares puguin te-

nir una certa inquietud” però

confia que “les obres que es fa-

cin al torrent ajudin que no es

pugui repetir”. La titular d’Edu-

cació recorda que va ser el pont

al costat del centre “el que va

fer de tap”, i que ara “Ordena-

ment està estudiant com s’ha

de reconstruir la passarel·la per

fer l’accés, que serà reservat

per als docents”.

Neteja dels danys
del Montaup


